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motto:

„Nikdo není tak chudý, aby nemohl darovat jeden úsměv. A nikdo není
tak bohatý, aby ho nepotřeboval.“      

   Vážení spoluobčané,
   nejdříve bych vám chtěla za sebe i za celé zastupitelstvo ještě jednou poděkovat za
zvolení a hlavně za vaši důvěru.
   Touto cestou vám shrnu dění v naší obci
za poslední dobu, a hlavně vás seznámím
s některými plány na letošní rok.
   Jelikož jsme, jako nové zastupitelstvo,
nastoupili již do rozjetých prací, zabývali
jsme se tedy na konci loňského roku pře-
vážně jejich realizací. Snažili jsme se, než
nastane zima, o dokončení nové splaškové
kanalizace ke stavebním parcelám, což se
nám podařilo. Do konce roku tedy probí-
hala běžná údržba obce a dokončili se pří-
pravné práce na zubní ordinaci. Nyní
v ordinaci probíhají elektrikářské práce.
Hlavní činností našich zaměstnanců je nyní
vyklízení bažantnice a demolování většiny
starých voliér. Prozatím nejsou plány na
využití bažantnice, přes léto by se tento
areál mohl využívat pro činnost s dětmi,

StaroStka informuje

Výstavba splaškové kanalizace Za Mlaty 
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případně nocování ve stanech. Záleží, jak daleko se dostaneme s terénními úpravami
tohoto prostoru. 

Další činnost, kterou bychom chtěli ještě stihnout, než začne jaro je úprava příjezdové
cesty za prodejnu potravin a také úprava silničního prostoru před autobusovou zastáv-
kou.

V letošním roce také zrealizujeme výsadbu 66 ks ovocných stromů kolem polní cesty
mezi Poličkami a Víceměřicemi. Výsadba bude pořízena z dotace Státního fondu život-
ního prostředí ČR. Vysázeny budou hrušně, jabloně a švestky. Tato akce by měla pro-
běhnout během měsíce dubna.
   Když nám bude počasí přát zahájíme další práce na dobudování infrastruktury a ko-
munikace v lokalitě Za Mlaty, abychom konečně novým stavebníkům umožnili bezpro-
blémový přístup jejich parcelám.

Další záměr, na kterém začínáme pracovat je nové biocentrum a mokřady na pozem-
cích pod místní pilou (bývalý areál pana Kopky). Biocentrum bude prospěšné z hlediska
nové výsadby zeleně, ale hlavně bude sloužit jako rozliv želečského potoka při silných
deštích před přítokem do obce. Tato akce bude zrealizována z dotace Ministerstva pro
místní rozvoj.

V neposlední řadě vám také musím oznámit, že naše obec získala dotaci na vybudo-
vání nové mateřské školy. Pokud zastupitelstvo schválí přijetí dotace, tak by se měla
nová mateřská škola stavět na konci letošního roku. Dotace, kterou naše obec získala je
ve výši 90 % z celkové vysoutěžené částky. Každopádně bychom chtěli i dál využívat
prostory stávající školky.
   Závěrem bych vám chtěla především popřát pevné zdraví v roce 2023, krásný zbytek
zimy a přiblížit některé větší akce, které proběhnou v naší obci a samozřejmě bych si
moc přála, abyste se jich v hojném počtu zúčastnili.
   Budeme se na vás těšit. Zdeňka Fišerová, starostka obce
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Plán akcí na rok 2023 obce DoloPlazy
12. 2. Dětská diskotéka (kulturní dům)
25. 2. Kvíz Máme rádi Česko (kulturní dům)
18. 3. Košt slivovice a pomazánek (kulturní dům)
25. 3. Muzikál Praha
29. 3. - 1. 4. Velikonoční výstava 
21. 4. Posezení pro seniory v kulturním domě 
29. 4. Závody do poličského kopce
15. 4. Výlet do ZOO Vídeň
10. 6. O pohár starostky obce - soutěž v požárním útoku pořádaná 

v rámci seriálu Okresní dětské ligy Prostějovska 
5. 7. Hody - dopoledne tenisový turnaj, zábavné odpoledne pro děti, 

večer hodová zábava
6. 7. Hody - přátelské utkání fotbalu Dobromilice - Doloplazy na hřišti 
19. 8. Memoriál Vlastimila Gregora - soutěž v požárním útoku veteránů 

a veteránek
2. 9. Hodová zábava v Poličkách
14. 10. Zájezd do pivovaru 
18. 11. Zájezd do vinného sklípku
30. 11. - 2. 12. Vánoční výstava 
2. 12. Rozsvěcování vánočního stromu
5. 12. Mikuláš
9. 12. Vánoční diskotéka pro děti

Nově zvolené zastupitelstvo. Zleva Nikola Běhalová, Libor Cesar, Zdeňka Fišerová - starostka, 
Vladimír Fišer, Zdeněk Nosek, Pavel Srneček, Radoslav Strouhal - místostarosta.
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PoDěkování

   Podzimní komunální volby přinesly v naší obci výrazné změny nejen ve složení
zastupitelstva, ale i na postu starosty obce. Po čtyřech volebních obdobích, tedy šestnácti
letech, v této funkci skončil pan Ladislav Sypko. Pod jeho vedením se v obci podařila
celá řada věcí. Za připomenutí určitě stojí stavba nové hasičárny, víceúčelové hřiště,
oprava prodejny, cyklostezka do Dobromilic, revitalizace zámeckého parku, stavební
parcely Za mlaty, biocentrum u Želče, postupné opravy zámku, vydláždění návsi a par-
koviště u obchodu, kanalizace v Želečské ulici, místní komunikace v Doloplazech
i v Poličkách, odstavné plochy, chodníky, opravy sakrálních památek a spousta dalších.
   Do majetku obce se podařilo získat betonovou nádrž, bažantnici, dům č. p. 11 a 2
(demolice). 
   Práce starosty však není jen o investicích a údržbě obce. Je i o spolupráci s mateřskou
školou, spolky, mikroregionem a dalšími organizacemi. I v tomto směru bývalý starosta
úspěšně balancoval mezi potřebami výše uvedených organizací a možnostmi obecního
rozpočtu. Za zmínku jistě stojí i skutečnost, že byl u zrodu dnes již tradičních a oblíbe-
ných akcí, jako je Olympiáda mateřských škol Mikroregionu Němčicko, Závody do po-
ličského kopce nebo příměstský tábor. 
   Ač spousta z nás bývalému starostovi poděkovala za jeho práci už na rozlučce
v kulturním domě, rádi bychom mu ještě jednou a upřímně poděkovali za dlouholetou
práci pro obec a popřáli především hodně zdraví, štěstí, klidu a odpočinku v kruhu
rodiny.

zastupitelé a zaměstnanci obce

   Poděkování starostovi obce, panu Ladislavovi Sypkovi
   Ráda bych za Mateřskou školu Doloplazy poděkovala dnes již bývalému starostovi
obce - panu Ladislavovi Sypkovi, a to nejen za jeho vstřícnost a ochotu při naplňování
potřeb naší školy, ale také otevřený přístup a spolupráci, která směřovala ke spokojenosti
dětí. Díky vzájemné spolupráci se dařilo vytvářet přívětivé a bezpečné prostředí pro
děti. Podařilo se vytvořit nové prostory v přízemí budovy, které slouží jako zázemí pro
vzdělávání starších dětí či další vzdělávací aktivity. Oceňuji dlouhodobou spolupráci
a úsilí při tvorbě projektu ,,Novostavba MŠ Doloplazy". V neposlední řadě bych chtěla
vyzdvihnout jeho zájem o život dětí v naší obci.

Mgr. Lada Hronková, ředitelka MŠ Doloplazy
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Svatý mikuláš na leDě, vánoce na blátě

   Měsíc červenec měl pět tropických nocí, na rozdíl od loňského roku. Nejteplejší den,
22. červenec, dosáhl průměrné teploty 32,97°C. Srážkově byl o 50% bohatší. Měsíc
srpen pokračoval vysokými teplotami, kdy bylo deset tropických dnů, oproti jen dvěma
loňským tropickým dnům. Srážky dosáhly 2/3 loňského průměru, kdy celý srpen pro-
pršel. Opačný stav přineslo září, které propršelo a teplotně se propadlo o 3°C. Říjen si
polepšil teplotně i srážkově. Listopad srovnal teploty, srážkově však napršela třetina
srážek. Měsíc prosinec se teplotně držel v normě, překvapivá byla nadílka sněhu, místy
až 15cm, v první polovině prosince. Sníh ovšem nevydržel do Vánoc. 
   Léto bylo nadprůměrně teplé, teploty spadly pouze v měsíci září, listopad to napravil.
Prosinec držel teplotu v normě i když se denní teplota v druhé dekádě měsíce držela
pod bodem mrazu. Uvidíme, jak se nám projeví zbývající zimní měsíce.

Eva Špačková
 teplota srá#ky   teplota srá#ky 

$ervenec 2022 24,23°C 106 mm $ervenec 2021 22,95°C 62 mm 

Srpen 2022 24,20°C 98,5°C mm Srpen 2021 21,41°C 152 mm 

Září 2022 15,29°C 72,5°C mm Září 2021 18,23°C 18 mm 

Říjen 2022 12,88°C 13 mm Říjen 2021  10,79°C 8 mm 

Listopad 2022 6,91°C 17,5 mm Listopad 2021 6,32°C 53 mm 

Prosinec 2022 11,48°C 56 mm Prosinec 2021 11,45°C 26 mm 
 

   Vzhledem k tomu, že poplatek za svoz komunálního odpadu byl pro letošní rok na-
výšen o 200 Kč na osobu, rádi bychom vysvětlili důvody, které k tomuto kroku vedly.
Během následujících pěti let bude dle platné legislativy postupně snižováno skládkování
až na úplné minimum. V praxi to bude znamenat likvidaci komunálního odpadu ve spa-
lovnách, jejichž kapacita je v současné době nedostatečná. Tento trend již nyní vede ke
zvyšování cen za ukládání odpadu, které bude nadále pokračovat. Není tedy vinou
Respona a.s. ani obce, že se zvyšují náklady na likvidaci odpadů. Dopad zdražování je
možné snížit jedině důsledným tříděním odpadu, aby se poměr komunálního odpadu
v celkovém množství odpadu vyprodukovaném v obci, co nejvíce snížil. Pokud se obci
nepodaří v roce 2025 zvýšit poměr tříděného odpadu na 70 %, bude sankcionována.
Tento limit se bude v následných letech nadále zvyšovat. 
   Je zároveň potřeba uvědomit si, že obec kromě nákladů na svoz komunálního odpadu
hradí i svoz tříděného odpadu, bioodpadu, velkoobjemových kontejnerů a nebezpečného
odpadu. I uložení odpadu ve sběrném dvoře v Ivanovicích či ve Vyškově, které je pro
občany zdarma, je fakturováno obci. V minulém roce tedy celkové náklady na svoz
odpadu činily 592 665 Kč. Na poplatcích za svoz KO se vybralo 326 700 Kč, přičemž
dlužníků, kteří poplatek nezaplatili, je minimum. Rozdíl je tedy hrazen z obecního roz-
počtu. 

výše PoPlatku za Svoz komunálního oDPaDu
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   Zastupitelstvo si je vědomé toho, že poplatek za svoz odpadu je vysoký. Problemati-
kou odpadového hospodářství se intenzivně zabývá. V letošním roce by měla vzniknout
nová sběrná hnízda, čímž by se měla zvýšit kapacita pro tříděný odpad a třídění by bylo
pro občany jednodušší. Jednou z možností i zavedení systému DOOR TO DOOR, kdy
má každá domácnost vlastní nádobu na plasty, papír a bioodpad. Je však třeba zvážit
nákladnost pořízení nádob, zdražení svozu separovaného odpadu a v neposlední řadě i
ochotu občanů mít místo jedné popelnice čtyři. Každopádně bude odpadové hospodář-
ství pro zastupitelstvo jednou z priorit. 
   Prosíme tedy občany o shovívavost a porozumění. Uvědomme si, že likvidace veške-
rých odpadů stojí jednoho občana naší obce 75 Kč měsíčně. Z tohoto pohledu se nám
poplatek za svoz odpadu nezdá tak vysoký. Odpady jsou v dnešní společnosti skutečným
problémem, který je třeba účinně řešit. 

Zastupitelstvo obce

Poličky z ptačí perspektivy. Foto Michal Šteflovič.
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vinný SklíPek

   Venku panuje sychravé a nevlídné počasí. Rozhodli jsme se proto v sobotu 12. listo-
padu 2022, v rámci prevence podzimních splínů a jiných neduhů, navštívit vinný
sklípek v Kostelci u Kyjova.
   Sešla se báječná skupina lidí, proto o zábavu v autobuse i ve sklípku nebyla nouze.
Přivítáni jsme byli vínem z vlastní vinice a škvarkovou pomazánkou s chlebem.
   Majitel sklípku nám své vinařské umění prezentoval při degustaci. Naprosto vyčer-
pávajícím způsobem nám objasnil pěstování vinné révy i výrobu vína. Vězte, že je to
hotová alchymie. 
   I ten nejnáročnější vinař si zde přišel na své. Nechyběla hudba, tanec i výborné jídlo.
Účel návštěvy byl naplněn, kolektiv stmelen a chuťové pohárky uspokojeny.
   Již teď se můžeme těšit na příští milé setkání. Miroslava Přibylová
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   1. 1. 2023 se občané naší i sousedních obcí sešli u hasičárny k tradiční akci, kterou je
Novoroční ohňostroj, pořádanou obcí ve spolupráci s místními spolky. Starostka obce
všem popřála pevné zdraví, štěstí, spokojenost a elán v nadcházejícím roce 2023.
O výborné občerstvení v podobě vařeného masa se postarali hasiči. Ohňostroj byl
opravdu překrásný a sklidil nejednu pochvalu. 
   Vše z ptačí perspektivy zdokumentoval Michal Šteflovič, za což děkujeme. 

novoroční ohňoStroj
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foto Michal Šteflovič

foto Michal Šteflovič
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   Dne 1. 1. 2023 jsme si připomněli 70 let od sloučení Doloplaz a Poliček. V souvislosti
s tímto výročím nabízíme informace čerpané z kroniky i několik zajímavostí z té doby.
Ministerstvo výnosem ze dne 17. 11. 1952 vyslovilo souhlas s provedením sloučení

obcí Doloplaz a Poliček v jedinou obec a to s účinností od 1. ledna 1953. Současně sta-
novilo pro nově vzniklou obec úřední název DOLOPLAZY. Správu celé sloučené obce
vedl prozatím dosavadní MNV obce Doloplaz. Občané z Poliček obstarávali všechny
nákupy v Doloplazech, žáci z Poliček navštěvovali národní i mateřskou školu také
v Doloplazech.
   V den sloučení měla obec Poličky 50 domovních čísel a čítala 166 obyvatel, katastr
obce měří 83 ha 06 arů.
   Od 4. února 1953 zasedal MNV v nové sestavě:
   Koplík František - předseda, Hruška Jan - místopředseda, Dosoudil Alois - člen rady
a referent výživy, Hlava Čeněk - člen rady a referent finanční, Strouhal Radoslav - člen
rady a referent zemědělství, Kotrla Jindřich - člen rady a referent technicko - hospodář-
ský, Dosoudil Josef - člen rady a referent pracovních sil, Otevřel Josef - člen rady a re-
ferent školství a tělovýchovy, Matoušek František ml. - místní agronom, Nováková Anna
- předsedkyně výboru žen, Němcová Marie - členka výboru Svazu mládeže a 12 členů
výboru: Bernát F., Rychnovský J., Hrbata A., Revíková A., Antl V., Lužný R., Čehovský
F., Písek F., Procházka L., Navrátil F., Ambrus V., Šírek J.
   Funkcí tajemníka MNV byl pověřen Revík Josef z Poliček, svého úřadu se ujal od
1. dubna 1953. Funkci pokladníka zastával Trněný Ladislav, vyživovací agendu vedl
Ing. Hamerník.
   Od 1. října 1953 převzal úřad předsedy MNV v Doloplazech Alois Dosoudil po
rezignaci Františka Koplíka.
   Podle nové úpravy zákona jsou rozpočty MNV na rok 1953 již opět samostatné a vy-
rovnané, Národní výbory již nečerpají ze státních prostředků, ale musí udržovat svoje
výdaje v mezích svých příjmů a plánovaných přídělů ze státních daní.

   Pro zajímavost:
   Podle vyhlášky ministerstva vnitřního obchodu ze dne 14. 1. 1953 byla zavedena
některá nová opatření v zásobování:
   1. Potravinové lístky a šatenky nedostanou vesničtí boháči, soukromí podnikatelé
a důchodci žijící z kapitálu, jakož i ti, kteří horentně sloužili kapitalismu a fašismu jako
vysocí úředníci.
   2. Po domácí porážce prasete s platností od 1. ledna 1953 se bude těm, kteří nejsou
úplnými samozásobiteli propočítávat doba samozásobení dávkou 5 kg masa a tuku na
osobu a měsíc z paušálně stanovené váhy 120 kg, jako dříve.
  V rámci Peněžní reformy byly dle usnesení vlády dne 1. června zrušeny potravinové

lístky a šatenky.

Sloučení DoloPlaz a Poliček
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   Zastupitelstvo obce Doloplazy provedlo koncem roku průzkum formou dotazníků, které
Vám byly předány, přičemž bylo rozdáno 368ks dotazníků. S lítostí musíme podotknout, že
se do průzkumu zapojilo pouze 47 občanů naší obce. Průzkum byl proveden z důvodu zjištění
veřejného mínění o dění v obci s příslibem, že se zaměříme na problematiky, které naše
občany tíží. Na základě nízkého počtu odevzdaných dotazníků (pouze 12,8% respondentů)
není možné kvalitně vyhodnotit veřejné mínění v obci, ale i tak jsme se rozhodli, že dotazníky
vyhodnotíme, jelikož by to byla neúcta k těm občanům, kteří mají zájem o prosperitu obce. 
   Z dotazníku vyšlo najevo, že nejvíce Vás trápí problematika tříděného odpadu, stavu chod-
níků a cest v zimním období. Ke stavu chodníků v zimním období můžeme slíbit, že se bu-
deme ze všech sil snažit co nejlépe chodníky a komunikace udržovat schůdné. Bohužel jsme
malá obec a nemáme takové kapacity, abychom dokázali mít obecní komunikace vždy na
100% uklizené. Vezměte státní organizaci Správa a údržba silnic, také je vždy překvapená,
že v zimě napadne sníh :-D
   Mějte proto s pracovníky trpělivost a věřte, že se budeme snažit, abychom vždy v co nej-
kratším čase, v rámci našich možností, obec měli schůdnou. Samostatným tématem je tříděný
odpad, kterým se v současné době zastupitelstvo obce intenzivně zabývá.

Dotazník SPokojenoSti
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   Tímto bychom chtěli poděkovat občanům, kteří se do průzkumu zapojili. Věřím, že
se v dalších průzkumech již zapojí více občanů obce, aby výsledky průzkumu měli vyšší
vypovídající hodnotu. Je jasné, že všechny vaše podněty nebudou vyslyšeny jako realizace
SKI areálu, která se objevila nyní, ale věřte, že zastupitelstvo obce se podněty uvedené
v dotaznících bude vždy zabývat. Tímto bychom vám chtěli sdělit, že jsme tu pro vás a proto
se nebojte a klidně se na nás s důvěrou obraťte. Zastupitelstvo obce
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   V době letních prázdnin je klidový čas i v hasičském sportu, až na nějaké výjimky
v rámci pohárových soutěží. Naše noční soutěž veteránů, Memoriál Vlastimila Gregora
se v loňském roce poprvé konala jako soutěž denní. Soutěž se konala 20. 8. s účastí
4 družstev veteránů a 2 družstva veteránek. Naše družstva obsadila druhá místa.

z činnoSti haSičSkého Sboru

   Další soutěž veteránů, které se pravidelně účastníme byla ve Víceměřicích, Brodku
u Prostějova a Želči. Na všech těchto soutěžích jsme obsadili první a druhá místa. 

Hasičská soutěž veteráni Víceměřice

   Družstvo mužů se zúčastnilo jediné soutěže a to 5. 7. v Žešově. Ač se družstvo mužů
rozpadlo a bylo složeno z veteránů, obsadili krásné sedmé místo.
   Mládež měla také velké úspěchy v rámci ligy i pohárových soutěží. Za jejich úspěchy
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vděčíme hlavně trené-
rům. Tréninky a soutěže
zaberou spoustu času,
který věnují práci s mlá-
deží.
   Dne 24. 8. byly uspo-
řádány projektové dny
s přespáním ve stanech
na fotbalovém hřišti.
První den děti stavěly
stany a byl pro ně připra-
ven program (střelba ze
vzduchovky, zdravo-
věda, uzly….). Večer
o p é k á n í  š p e k á č k ů .
Druhý den děti ve lhot-
ském lese plnily úkoly
v rámci orientačního
běhu (zdravověda,  bu-
zola, uzly....). Na zpá-
t e č n í  c e s t ě  o b ě d
v Nezamyslicích.  Po
příjezdu se vyhlásily vý-
sledky z orientačního
běhu. Myslím, že děti
byly spokojené s pe-
strým programem, který
není lehké připravit v ta-
kovém rozsahu.
   V druhém pololetí byla
naše zásahová jednotka
přivolána k technické
pomoci 4. 11. a 7. 11.
Dále se zúčastnila námě-
tového cvičení - vyhle-
dávání osob pomocí
světel ,  ve Vitčicích
7 .  10 . ,  na  mís tn ím
statku.
   Letos se nám podařilo
uspořádat oblíbenou akci
Posviťme si na strašidla,
v plném rozsahu. Opět se

Projektový den Lhota

Poděkování členům SDH
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Posviťme si na strašidla

Odjezd na noční závody do Vícova
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Výroční schůze - ocenění členové SDH

Po stopách Mikuláše
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na stanovištích objevily oblíbené pohádkové bytosti i nová strašidla. Akce sklidila velký
úspěch, hlavně účastí všech, kteří nás přišli podpořit. Přiznám se, že takovou účast jsme
nečekali a o to víc nás těšila. Důležité je, že se vrací stejné tváře a nadšení jsou i dospělí.
Děkujeme za podporu obecního úřadu a samozřejmě všem, kteří se podíleli na uskuteč-
nění.
   Koncem roku se v každém sboru koná výroční valná hromada. Schůze se konala
3. 12. a v našem sboru nastaly změny. Bratr Zdeněk Pecina, jako starosta sboru, odstou-
pil ze své funkce, novým starostou byl zvolen Karel Bátěk. Touto cestou chci znovu po-
děkovat za obětavou práci bratru Pecinovi. Dále máme po odstoupení sestry Petry
Přecechtělové z funkce pokladníka i nového pokladníka, Víťu Komárka. I sestře
Přecechtělové děkujeme za dobrou práci v této nelehké funkci.
   Konec loňského a začátek nového roku se oslavil Novoroční jízdou. Tuto akci pořádá
16. okrsek a my se jí s velkou radostí účastníme. Konala se 1. 1. 2023, byla zakončena
v naší obci s velkou účastí hasičských sborů. Tato akce navázala přímo na akci pořáda-
nou obecním úřadem Novoroční ohňostroj. I letos jsme byli požádáni o pomoc při
organizaci a hlavně vaření masa. Účast byla víc jak chvalitebná a ohňostroj krásný.
   Letošní rok nám snad přinese spoustu příležitostí k pořádání akcí, sportu a spolupráci
s obecním úřadem. Těší nás, že spolupráce funguje i nadále po zvolení nového zastupi-
telstva a starostky Zdeňky Fišerové. Přejeme jí hodně úspěchů. Budeme se těšit na vaši
přízeň a podporu na naších akcích. Za SDH Doloplazy Žaneta Hrubá

Novoroční jízda
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   Tříkrálová sbírka je největší dobročinnou
sbírkou v České republice. Každý rok se do její
organizace zapojí 70 tisíc dobrovolníků. Jejím
smyslem je pomoc lidem v nouzi. Tato staro-
dávná tradice byla znovuobnovena v roce
2000.
   7. 1. 2023 se napříč naší obcí vydaly tři sku-
pinky koledníků pod vedením pana Vojtěcha
Malčíka, paní Marie Rundtové a slečny Mar-
tiny Pavlíkové. Koledníky provázelo téměř
jarní počasí. Zvláště děti byly velmi šikovné
a sklidily nejednu pochvalu.
   Skupina pod vedením:
   pana Malčíka vybrala 8.030 Kč
   paní Marie Rundtové vybrala 6.100 Kč
   slečny Martiny Pavlíkové vybrala 3.769 Kč
   Všem dárcům patří velké poděkování za
štědrost a otevřená srdce.
   A vězte, že začít nový rok dobrým skutkem
není vůbec špatné.

Miroslava Přibylová

tříkrálová Sbírka 2023
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Životní jubileum oslavili tito naši spoluobčané: 
     paní Anna Janečková

paní Jarmila Tomášková
pan Jan Otruba
pan František Kubíček

Narodil se:
Tobiáš Pecina

Opustili nás:
      paní Eva Charvátová

SPolečenSká kronika

pan Lubomír Janček 
pan Jan Královič 
paní Dagmar Zavadilová

   V uplynulém pololetí se v naší obci narodily dvě děti. V sobotu, 17. 9. jsme přivítali
Ondřeje Hozu a 10. 12. 2022 Tobiáše Pecinu, v obřadní síni na zámku. O kulturní
vystoupení se postaraly Daniela a Julie Vlčkovy a Nela Kocourková, Karolína
Srnečková a Natali Zavadilová.
   Děti obdržely dárky a rodiče finanční příspěvek.
   Novopečeným občánkům přejeme hlavně pevné zdraví, štěstí a milující náruč rodičů.

vítání občánků
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Vítání občánků - Ondřej Hoza
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aktivity míStních žen

Vítání občánků - Tobiáš Pecina

   V klubovně místních žen se konala 13. 10. 2022 podzimní dílnička pod vedením Jany
Vránové, děti si vyrobily draka, strašidelnou lucernu a pavoučka. 16. 10. 2022 se na fot-
balovém hřišti uskutečnila Drakiáda, počasí nám ze začátku moc nepřálo, ale nakonec
začalo foukat a draci všem dětem vzlétli až k nebesům. Děti si potom opekly špekáček
a dostaly sladkou odměnu. 26. 10. 2022 jsme se vydali autobusem na výlet do Muzea
kočárů v Čechách pod Kosířem a do Šmoulíkova. V muzeu nás přivítal pan majitel,
Václav Obr, čekal nás nezapomenutelný zážitek, svým vyprávěním jsme se přesunuli
do minulosti. Všechny děti poslouchaly jeho vyprávění o historii kočárů s velkým
zaujetím, dozvěděly se mnoho zajímavých informací. Nakonec si zakoupily upomínkové
předměty a vydali jsme se do Šmoulíkova. Mladší děti dováděly na herních prvcích
a ty starší vyzkoušely Laser Game. 10. 11. 2022 se v kulturním domě konala dílnička,



25

ZPRAVODAJ OBCE DOLOPLAZY A ČÁSTI POLIČKY

Podzimní dílnička Podzimní dílnička

Muzeum kočárů v Čechách pod Kosířem
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Namaluj si svoji baňku, pod vedením Ha-
lyny Krybusové. Všichni si mohli nama-
lovat vánoční baňky dle své fantazie.
Každému, kdo si nevěděl rady, paní Kry-
busová ráda pomohla. Dětem se baňky
moc povedly, své originálně namalované
výtvory si s radostí odnášely domů a na
Vánoce jim ozdobily vánoční stromečky.
Tyto akce se konaly za finančního při-
spění MAS Hanácký venkov. 24. - 26. 11.
byla možnost v kultirním domě navštívit
vánoční výstavu se spoustou vánočních
ozdob, adventních věnců, kosmetiky
i módních doplňků. V předvánočním čase
se uskutečnily již tradiční akce, výroba

Namaluj si svoji baňku

adventních věnců, které ve vánočním čase
ozdobily nejednu domácnost. Dále jsme
vykrajovali a zdobili perníčky, na kterých
si pochutnali všichni u rozsvěcování vá-
nočního stromečku, kde vystoupily děti
z místní MŠ a cimbálová kapela Ocún.
4. 12. 2022 se konala Mikulášská disko-
téka se spoustou her, soutěží a tance
s Deni a Teri. Děti si odpoledne moc
užily. 21. 12. 2022 se v kulturním domě
pod vedením Dany Sypkové zadělávalo
a čekala nás ukázka pletení vánočky
z 8 pramenů. Toho se zhostil Tomáš Při-
byl. Po vykynutí těsta se začalo plést. Pří-
tomné ženy s úžasem sledovaly, s jakou
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Výroba andventních věnců
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rychlostí a lehkostí je Tom schopen vá-
nočku uplést. Všechny ženy to s menší či
větší dopomocí Toma nakonec zvládly.
Své výtvory si každý upekl doma a vy-
chutnal ráno k snídani. Celé odpoledne se
neslo v duchu vánoční atmosféry, zpříjem-
něné vaječným koňakem.
   Ve vánočním čase bylo uspořádáno
Odpoledne deskových her pro děti v kul-
turním domě. Účast byla hojná. Děti si,
lámaly hlavu vymýšlením co nejlepších
stategií nebo hrály stolní tenis. Každý si
přišel na své. Pro velký zajem budeme tuto
akci opakovat.
   V novém roce přejeme všem jen to nej-
lepší a těšíme se na setkání na akcích
v roce 2023 

Za Místní ženy Kateřina Dostálíková 

Odpoledne deskových her
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Pletení vánoček v kulturním domě
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Vánoční výstava

Odpoledne deskových her
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Mikulášská diskotéka

Mikuláš se svou družinou
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   V loňském ročníku závodu "Na bicyklech Němčickem" bylo několik změn. Závod se
jel již po šestnácté. Covidová situace umožnila dojezd bicyklů do obce Pavlovice. Počasí
bylo ráno příznivé na výlet, ale nakonec vše
zhatila zatažená obloha a déšť, který kolem
14. hodiny odradil mnohé cyklisty. V dojezdu
to bylo znát. Stanovištěm v Doloplazích pro-
jelo celkem 771 cyklistů, což bylo o 10%
méně, než v roce 2021, dětí projelo o 23 víc.
Všechny bikery potěšily koláče paní Jitky
Májové, které neměly chybu. Každým rokem
se více zúčastňují skupiny cyklistů v klubo-
vých dresech ze širokého okolí. Nejvzdále-
nější účastníci dojeli z Brna či Ostravy.
Z Doloplaz vyjela asi dvacítka milovníků kol.
Nejstarším účastníkem byl pan Jiří Bělka. Na
rozdíl od předešlých ročníků přibyla dvacítka
elektrokol, jelo více rodin s dětmi na vozících
a v závěsu a nechybělo ani dvojkolo. Zbývá
dodat že přes menší počet cyklistů a deštivý
dojezd do cíle se závod vydařil a přinesl účast-
níkům dobrý pocit udělat něco pro pohyb na čerstvém vzduchu. A k tomu směřuje záměr
a úsilí obětavých pořadatelů tohoto vydařeného závodu. Tak díky za vše a těšíme se za
rok zase na kolech.

na bicyklech němčickem
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   Chtěl bych pozdravit všechny spoluobčany a také příznivce rybářského sportu a při-
blížit vám dění za poslední měsíce a plány na rok 2023.
   Koncem léta jsme vysadili do naší nádrže 300 kg kapra v rozmezí 50 - 60 cm, které
jsme dovezli z Tovačova. Ještě před začátkem podzimu, 17. 9. 2022, se uskutečnil
již 4. ročník Rybářských závodů. Zájem byl opět velký a bohužel posledních deset zá-
vodníků, kteří se hlásili na poslední chvíli, jsem musel odmítnout z důvodu zaplnění
kapacity nádrže.
   Zúčastnilo se 43 závodníků, z toho 31 dospělých a 12 rybářů mladších 15 let. Počítaly
se jen ušlechtilé ryby, co centimetr, to bod a také byla v každé kategorii oceněna největší
ryba. Pro závodníky i naše příznivce bylo připraveno bohaté občerstvení, a to makrely
na grilu, cigáro z udírny, točené pivo a limonády. To vše s roznosem na místo lovu.
Výsledky:
Mládež do 15 let
1.místo - Kroupová Kristýna - 248 bodů
2.místo - Srneček Pavel - 198 bodů
3.místo - Melka Benjamín - 190 bodů
Největší ulovená ryba - 
Melka Benjamín - kapr 72 cm.

   Ač se někomu dařilo méně, někomu více, celkový počet ulovených ušlechtilých ryb,
převážně kapra a amura dosáhl na úctyhodných 113 kusů. Všechny ryby byly vráceny

rybářSký SPolek DoloPlazy, z. S.

Dospělí
1.Zmarzlák Štěpán - 910 bodů
2.Zmarzlák Pavel - 620 bodů
3.Petr Zdeněk - 382 bodů
Největší ulovená ryba -
Břečka Marek - kapr 64 cm.

Pavel Zmarzlák - 2. místo v kategorii dospělých Benjamín Melka - největší ulovená ryba dětí
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vodě. Na závodníky čekaly hodnotné ceny a ani jeden z mladších rybářů neodcházel
s prázdnou. Chtěl bych poděkovat všem sponzorům, aktivním členům i lidem, kteří se
na této akci podíleli.
   Další akce, která následovala byla ryze vánoční, prodej vánočních kaprů a ostatních
ryb dle vašeho přání. Celkem se objednalo 52 kusů ryb, převážně kapra, ale také amura
a tolstolobika. Ryby jsme se snažili připravit dle přání a doufám, že jste byli spokojeni,
stejně jako my s vaším zájmem.
   Na jaře roku 2023 bude na nádrži nainstalována kamera s nočním viděním, která bude
snímat nádrž 24 hodin denně, se záznamem. K tomuto kroku nás dovedly okolnosti -
množící se odpadky podél břehů a loňské vypuštění sousedního rybníku, o němž jsme
byli informováni z médií.
   Rybářský spolek bude pořádat hodovou zábavu v Poličkách. Ač je to s velkým před-
stihem, rád bych vás srdečně pozval. K poslechu a tanci zahraje známá přerovská kapela
Šediváci, jejichž žánrem je country. Samozřejmostí bude bohaté občerstvení. 
   Na závěr patří poděkování všem aktivním členům i lidem, kteří nás podporují a bu-
deme se na vás těšit i v letošním roce.

Předseda spolku Vladimír Fišer

Předvánoční prodej ryb
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turnaj ve Stolním teniSe
   Dne 27. 12. 2022 proběhl v kulturním domě pod záštitou obce Doloplazy první ročník
(snad ne poslední) turnaje ve stolním tenise. Turnaj byl organizován s myšlenkou ro-
dinné atmosféry a přátelského setkání ob-
čanů Doloplaz v povánočním čase, což dle
mého turnaj splnil. Zúčastnilo se ho 18
sportovců a to 8 mužů, 5 žen a 5 dětí. Vše
probíhalo dle platných pravidel stolního
tenisu, ale pouze jen na dva vítězné sety a
to formou jedné skupiny v každé kategorii,
kde styl zápasů byl každý s každým. Po
odehrání všech zápasů bylo provedeno vy-
hlášení výsledků, kde v kategorii dětí byli
oceněni všichni malí sportovci. V katego-
riích mužů a žen byla oceněna první tři
místa. 
   Těm, kteří na výše uvedenou akci nedo-
razili, bych chtěl sdělit, že příště budeme
rádi, když dorazíte, i jako diváci. Na tur-
naji se odehrály opravdu pěkné zápasy
a výměny a to nejen v mužské kategorii,
ale i ženy a hlavně děti ukázaly, že tenhle
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sport umí na vysoké úrovni.
Kategorie dětí:
1.Pavel Srneček
2.Abas Al-Shammri
3.Ladislav Fišer

Kategorie muži:
1.Petr Slouka
2.Pavel Srneček
3.Vojtěch Přibyl

Kategorie ženy:
1.Kristýna Nosková
2.Kateřina Srnečková
3.Monika Gabrlíková

   Tímto bych chtěl poděkovat všem účastníkům turnaje a samozřejmě všem, kteří se
na přípravě a organizaci podíleli, bez nich by to nebylo možné. Rád bych tímto pozval
občany obce na další organizované akce vedené pod záštitou nejen obce Doloplazy, ale
i jiných místních sdružení, které je pořádají pro Vás a je tedy škoda se jich nezúčastnit,
i když jen jako diváci. Je to čas, kde se můžeme společně potkat a popovídat si. 
   Sportu zdar Pavel Srneček

aDvent v mateřSké škole DoloPlazy
   Ve školce jsme společně prožili čas čekání na Ježíška. Každý rok se jedná o krásné
období, kdy se dělíme o své pocity, zážitky a společně si užíváme přípravy na nadchá-
zející svátky. 
   Celé období jsme zahájili na konci listopadu návštěvou vánoční výstavy v naší obci
a vystoupením dětí u rozsvícení vánočního stromu v Doloplazech. Zúčastnily se téměř
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všechny děti, přičemž pásmo básniček a písniček se jim moc povedlo. 
   Na začátku prosince jsme se staršími dětmi navštívili zámek v Čechách pod Kosířem,
kde jsme se v kouzelné atmosféře zámeckého prostředí seznámili s vánočními tradicemi,

Pečení perníčků Pouštění lodiček

Výlet do Čech pod Kosířem Zdobení vánočního stromečku
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zazpívali si koledy a v dílničce vyrobili ozdoby. 
   Ve školce už jsme měli napečené perníčky, každý den otevírali adventní kalendář,
který si paní učitelky pro děti připravily. V radostném očekávání jsme zdobili stromeček,
aby nám pěkně svítil při návštěvě Mikuláše, anděla a čerta. Děti byly moc šikovné
a i když se možná trošičku bály, nikdo neplakal, převládalo těšení se a radost z tak
vzácné návštěvy.
   Postupně jsme poznávali různé vánoční tradice, ať už tradici adventního věnce,
pouštění lodiček, zavěšování jmelí nebo tradici svaté Barbory. Vyráběli jsme papírové
betlémy a světýlka, dárečky z keramiky, přáníčka i ozdůbky, abychom mohli udělat
radost těm, které máme rádi. 
   Těšili jsme se, že se letos po delší pauze zase všichni setkáme na vánoční besídce, na
kterou jsme si chystali pohádku ,,Vánoční kouzlo". Bohužel však vysoká nemocnost
dětí nám zkomplikovala její přípravy a zdravých zůstalo jen několik dětí. Vážím si jejich
odvahy, když před vystoupením převzaly role nemocných kamarádů a troufly si nejen
zazpívat, přednášet, ale s nápovědou pohádku i zahrát. 
   Čas čekání na Ježíška jsme ve školce zakončili svátečním obědem a vánoční nadílkou.
A již jsme se těšili, až zase po prázdninách uslyšíme dětské hlásky!
   Za kolektiv mateřské školy přeji vám všem hodně zdraví, lásky a pohody v novém roce
2023! Mgr. Lada Hronková, ředitelka školy
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víte, že . . . 
- byla zahájena činnost Sportovního kroužku pro děti od 6 let pod vedením Pavla

Srnečka a Zdeňka Noska?
- na obecním úřadě je možné platit poplatky kartou?
- obec Doloplazy má nové webové stránky www.obecdoloplazy.cz?
- mobilní rozhlas již nefunguje? Je nahrazen aplikací V obraze, kterou si můžete stáh-

nout do svého mobilního telefonu.
- byl v poličské kapličce během vánočních svátků nový betlém?
- je v okolních obcích dobrým zvykem odklízet sníh z chodníku před vlastním domem?

Občanům, kteří tak činí tímto děkujeme.
- máme obecní facebook a instagram?

Nový betlém v poličské kapličce


